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(Jeszenszky Edit helyett Horváth Adám képviselte az DSZK-t„ Kolosi Tamás 
kimentette magát. Gondos Géza, Szabó Csaba és Szilágyi Gyula nem tudott 
résztvenni az ülésen.)

1. EARN IGAZGATÓI ÜLÉS

Csaba László és Tétényi István vett részt a prágai EARN igazgatói ülé
sen,. A napirenden lévő problémák a következők voltak:

- 10“Z-nál nagyobb vonal kiesésnél magyarázatot kell adni. a kiesés 
okáról.

- Mióta a régiónálizálás megtörtént az EARN.ben, a levél forgalom
nagy on f e1gyo rsu11.

- Eddig az SNA integráns része volt az EARN-nek. Mivel majdnem min
denki áttér az OSI-ra vagy a TCP/IP-re, ezért az SNA working 
group beszünteti működését.

- új fejlesztések az EARN-ben:
- - X . 500 d i r e c t. o r y : n é h án y g a t e w a y -1 f o g n a k m ü k öd t e t. n i , a m e 1 y 

EARN-ön keresztül elérhető, és ezek egyben X.500 DSA-k is 
1 e s z n e k . A f e j 1 e s z t. és b e n M a g y a r o r s z ág i s r és z t v e h e t .

— Az EARN-re vonatkozó intormáéiókat egy helyen, directory 
item-ben tárolják.. (Az európai akadémiai közösség directo— 
ry-ját a UCCI-n lévő egyik gépen tárolják, ami pedig X.25- 
ön és TCP/IP-n is elérhető.)

- Az ASTRA továbbfej leszt ését bef ej ez ik.
- Az új DEC képviselő megerősítette, hogy a K-európai országok kap- 

n a k e g y g b o x -1, d e a s z á 11 11 ás á t h ú z ód i k 19 9 2 . - r e .
- Az angolok nagy valószínűséggel kiszállnak az EARN-böl.
- Az EARN támogatja (de nem pénzügyileg) az EBONE-t. Diamond he

lye 11 h u r o k 1 e s z .
— NCC—nek (az európai IP network) a Network Coordination Center.jé—

be az EARN pénzügyi lég is beszáll.
Operational Unit; egy olyan európai akadémiai szervezet lesz, ami



a szolgál tatásokat szervezi és nyújtja» Ehhez országok csatlakoz
hatnak. (Részvényeket lehet venni.)

- RA R E és a z EA R N e g y e s 1 t és é r ö 1 k o m o 1 y a n g o n d o 1 k od n a k ,
■ - RARE konferencia 1992» tavaszán lesz Insbruckban, EARN ülésekkel 

együtt, ősszel pedig EARN konferencia lesz.

2. NEMZETKÖZI KAPCSOLATOK, HÁLÓZATOK

C s e h e k né1, s z1ov ák ok n ál 8 EARN csőmöpont m ü k ödi k, 1en g ye1ekné1 6-7, 
nálunk 3.

Nemzetközi hálózati kapcsolat fejlesztésére 1 évre 2.5 mECU.t kap Bulgá
ria, Cseh-- és Szlovák K., Lengyelország, Magyarország, Románia. Ezt nem
csak az IXI—re, hanem az IXI és az IP csat1 akozásra együtt kapják a fen
ti országok (ellentétben a múltkori MT ülésen el hangzottakkal). A kap
csolatot vagy egy müködö Ny-~európai ország hálózatán keresztül (ACONET 
vagy DFN) vagy közvetlen IXI csat 1 akozássa 1 lehet megvalósítani. (Emiatt 
várható a holland posta képviselője hamarosan felkeresi a MATAV illeté
keseit . )

Mivel a forgalom várhatóan Ny-Európa felé fog menni, nincs értelme K- 
európai backbone építésének. Ehelyett minden K-európai országból 2-2 64 
Kbit-es vonal fog nyugatra menni, az egyik vonalon X.25 fölött IP lesz, 
a másikon IP felett X.25.

A LISTSERV szolgáltatás elindult az MTA SZTAKI-ban és a BKE-n.

Az ékezetes betű kezelését meg kell oldani.

El kellene indítani egy IIP információkkal foglalkozó listát, amit 
m i n d e n 11F k o o r d i n á t o r k a p j o n m e g .

3. AZ EGYETEMEK IBM 3090-ES GÉPE

Az IBM 3090-től Bécsig közelesen két vonal fog menni: az egyik a magyar
országi IBM Kft.-n keresztül (SDLC), a másik pedig egy 64 Kbit-es köz
vetlen vonal (amit egy évig az IBM finanszíroz). Ezen a vonalon IP lesz, 
amibe SDLC-1 " c somago1na k be"«

(Tehát. így Magyarországról 3 db 64 Kbit-es vonal fog kimenni: az IIF 
program, a PHARE és az IBM által támogatott.)

Az Victor Hugó u. és a BKE között a kapcsolat nem valósulhat meg, mert a 
két telefonközpont között nincs átkérő vonal.

Martos Balázs nézze meg, hogy a Kende u. és a Victor Hugó u. között 
van-e valamilyen vonal, mert a Kende u. - BKE között van megoldás.

A levelezést. TCP/IP feletti SMTP.vei kívánják megoldani, Bécsen keresz
tül. Ennek hátránya az lenne, hogy a nemzeti csomópontra vonatkozó EARN 
statisztikákban nem jelenne meg a BKE forgalma. Megfontolandó, hogy nem 
kellene-e egy virtuális EARN csomópont címet generálni, aminek INTERNET 
c íme is van.



A legközelebbi MT ülésen döntést kell hoznunk arról, hogy két vagy 
háromszintű legyen a levélcím»

A BKE VAX 6000-én nincs szükség a joinerre, ez valakinek felajánl
ható »

1993-ra tervezik, hogy az IBM 3090-et egy AS 9000-re építik át. Az át
építés finanszírozása még nem eldöntött (pl. világbanki támogatás). A 
gép jövőbeni tulajdonjogától függően az IIP közösség szuperszámítógépe 
is lehetne.

4. PHARE, VILAGBANK

A PHAREl-böl 3 egyetem (Pécs, Veszprém, ELTE) kap egy-egy alapkonfigurá
ciót: UNIX konfiguráció X.400.zal. A 4. gép és az X.400 központ, TCP/IP-
vel a Victor Hugó u.-ba kerül. Az X.400 központon nincs TCP/IP router, 
mert ezt a PHARE nem támogatta. A DEC-tői ajánlatot kérünk a routerre.

A PHARE2 javaslat elküldtük (800 eECU). Lényegében megegyezik a PHARE1- 
gyei, kivéve:

- diszciplináris központot. is felsoroltunk, ami lényegében egy 
multisite: .1 nagy server nagy hálózattal, és két kis server kis 
há 1 óza11a 1 , és ezek együ11mük ödnek (ez t meg pá 1 y áz tat j uk ) ,

- nemcsak komplett rendszerre, hanem külön modulé-okra is lehet pá- 
1yázn i.

A Világbankhoz a javaslatot hamarosan be kell adni.. A 6 mí> felosztása a 
t e rve k szeri nt:

2-3 m$ szuperszámítógép (2. fázis)
2 - 3 m $ T C P / IP, U NI X - o s r e n d s z e r 
m a r a d é k : o r s z ág o s IP b a c k bo n e

5. ADATBÁZISOK

Az adatbázis-koncepció elkészült, megjegyzéseket egy héten belül várunk.

Az új rendszer kiválasztása miatt dec.12-13.-án bemutatókat szerveztünk: 
ALEPH, BASISPLUS, BRS és ORACLE.

Az IBM 3090—ön 10 Gbyte háttértár van, 10 Gbyte közelesen jön. DB2 és
S Q L a d a t b á z i s k e z e 1 ö r e n d s z e r ü k v a n . S a j n o s c s a k a z a k a d ém i a i k ö z ös s ég 
számára szolgáltathatnak, ezért a teljes IIP közösség számára nem ajánl
ható fel »

6. BESZÁMOLÓ AZ OPERATÍV BIZOTTSÁG ÜLÉSÉRŐL

A hál ózati vég rendszerek re ki írandó IIP p á 1 y á z a t b a n 9 6 m F F—m t í t é 1 r-. p i.-  

oda. A pályázat beadási határideje dec.16. A kiértékelés 1992. jan. 31.- 
ig történik meg. A zsűrinek minél előbb meg kellene határozni az értéke
lés elveit. A szállítóknak is tendert írnak ki.



Az OB ülésen végignézték az 1991.. évi tervet. A 3 CISCO routerböl egy- 
egy a SZTAKI-ba és a KFKI.ba kerül.

Felkérjük a három egyetemet (BKE, BME, ELTE), hogy hálózataikról 
készítsenek egy-egy áttekintő ábrát, amin a UNIX-os rendszer és a 
CISCO router is látható. (Az Ili- Koordinációs Irodára küldjék el.) 
Ezután döntünk a harmadik CISCO router helyéröl. Az ábra elkészíté
sére felkérjük a KFKI.t és a SZTAKI-t is.

7. TAVASZI KONFERENCIA

A tavaszi IIF“ iskola 1992. ápr. 22.-25. között lesz Miskolcon. A finan
szírozás még nem teljesen megoldott. Az IIF" kb. .1 mFt-tal tud hozzá
járulni a költségekhez. A konferencia ideje alatt kiállítást is szervez- 
hetünk a bevételek növelése érdekében.

Az IIF a HUNGARNET intézményekből egy-egy ember költségeit fedezi. (9000 
Ft/fö). Az előadóknak nem tudunk fizetni, ők ingyenesen vehetnek részt a 
konferencián. Mi n d en e1öadótó1 e1várjuk a d okuméntáci6 e1kész í t és ét.

Felkérjük Bohus Mihályt, Hanák Pétert ás Tétényi Istvánt a 
tematika, az időbeosztás összeállítására. Javaslatokat kérünk az 
előadók személyére is.

8. IIF KONCEPCIÓ

Az IIF koncepció lényegében elkészült, néhány apróbb javításra még szük
ség van. A mellékletek később kerülnek kidolgozásra.

9. EGYEBEK

,1. A SZAMALK felkereste az IIFKI-t, tanfolyamok szervezési részét 
vállalják.

2. Az IIF intézményekben egy-egy nyílt napot kellene szervezni.

3. Az ASZI nem vállalta a TRILLA DECNET DOS-os környezetbe való átül te
ásét. Mivel a BME-n az ELF megy, Kiss István Telbisz Ferencnek elküldi 
az evvel kapcsolatos információkat, Telbisz Ferenc pedig felveszi a kap
csolatot Kővári Marianna!.

4. A legközelebbi ülés január második hetében (esetleg 15.-én,_ szerdán^____
1 e sz . E r r (51 ér t e s 11 és t m ég k ü 1 d ün k .


